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Szóbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úri 

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Nemzeti dohányboltot igen, patikát viszont nem lehet nyitni. Jól van ez így?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ szóban várom!

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarország Alaptörvényének XX. cikke szerint mindenkinek joga van a testi
egészséghez. Hazánkban 3155 település található, ebből 2751 településen él kevesebb, mint
4500 lakos. A biztonságos és gazdaságos gyógyszer- és gyógyászatisegédeszköz-ellátás,
valamint a gyógyszerforgalmazás általános szabályairól szóló 2006. évi XCVIII. törvény (a
továbbiakban: Gyógyszer tv.) értelmében településeink 87 %-án nem lehet közforgalmú
gyógyszertár létesítésére pályázatot kiírni. Közel 3.000.000 embernek, a lakosság 30%-ának
gyógyszerellátása lehetetlenül el ezáltal.
A kisebb településeken élő honfitársaink zömének jelenleg is más településre kell utazniuk a
gyógyszerekért. Megállapítható tehát, hogy a Gyógyszer tv. kifejezetten hátrányos helyzetbe
hozza őket.

De nem csak őket. A Gyógyszer tv.-nek ,,köszönhetően" ugyanis több városban sincs
lehetőség közforgalmú gyógyszertárat létesíteni. A választókerületemben lévő Marcaliban
pedig a nemrég bezárt patika helyére pályázni sem lehet, pedig igény volna rá.
Ebben ajárásban 34.000 ember él, akiknek gyógyszerigényét a Marcaliban üzemelő, legfeljebb
kettő gyógyszertárnak kell majd biztosítania, ugyanis csak itt laknak 4500 fő felett. Ez a
probléma azonban országos szinten is általánossá válhat.



Engedje meg, hogy a helyzet abszurditására úgy is rávilágítsak, hogy megvizsgáljuk a
fiatalkorúak dohányzásának visszaszorításáról és a dohánytermékek kiskereskedelméről szóló
2012. évi CXXXIV. törvényt (a továbbiakban: Trafik tv.). A Trafik tv. szerint a pályázatokat
úgy kell kiírni, hogy a dohánytermék-kiskereskedelmi tevékenység minden magyarországi
településen folytatható legyen. Ahol az állandó lakosok száma a 3000 főt nem haladja meg,
legfeljebb egy, ahol pedig a 3000 főt meghaladja, legalább egy, és minden 3000 fő lakos után
további egy jogosult végezhesse dohánytermékek árusítását.
Az ebben foglaltak alapján a legkisebb lélekszámú településeken is lehet nemzeti dohányboltot
nyitni. Trafikot tehát lehet bárhol, patikát viszont nem. Még akkor sem, ha egyébként a piaci
viszonyok azt lehetővé tennék.

Megdöbbentő, hogy az adott esetben életet mentő és egészséget megóvó gyógyszerek
forgalmazásának feltételei az egészségünkre kifejezetten káros dohánytermékekhez képest
sokkal szigorúbbak. Éppen ezért több képviselőtársammal együtt úgy gondoljuk, indokolt a
gyógyszertárak létesítése esetében is a 3000 fő lakost alapul venni, és a Gyógyszer tv.-t ennek
megfelelően módosítani. Meg kell teremteni a jogszabályi feltételeit annak, hogy a jövőben
működhessen patika ott, ahol azt a lakosság biztonságos gyógyszerellátása igényli!

Tisztelettel kérdezem a Miniszter Urat:

Miért tartottak fent eddig egy olyan szabályozást, ami hátrányosan érinti a 4500 fő alatti
településen élőket?
Kinek az érdeke, hogy cigaretta és trafik jusson elég mindenkinek, gyógyszer és gyógyszertár
viszont nem?
Támogatja-e a Kormány az általunk javasolt módosítást?

Várom érdemi válaszát!
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